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Dvacítka ve znamení 
cirkularity
Letos vstoupil časopis do jubilejního dvacátého ročníku. 
Ten předešlý byl pro časopis zlomový, protože tématem 
číslo jedna se postupně stalo téma cirkulární ekonomi
ky (CE), která je v celém životním prostředí a zejména 
pak v odpadovém hospodářství zcela nutností. Osobně 
si nekladu žádné překážky, bariéry, jsem otevřen novým 
myšlenkám, inovacím, diskuzím a také si uvědomuji, že 
pokud chceme něco opravdu změnit, tak sám ze své po
zice musím reálně přidat ruku к dílu.

V loňském roce jsem se účastnil desítek odborných 
akcí. Vždy se mluvilo o potřebnosti CE, vždy to bylo 
téma číslo jedna, jenže rok útek a skutek bohužel také! 
Postupně jsem pochopil, že mnozí o CE jen mluví, ale 
jen na oko, když se to hodí. Já tomu říkám “cirkulární 
greenwashing“, a to opravdu zamrzí.

Pochopitelně se nemohu nedotknout možného Zá
lohování, protože je to jednak pěkné cirkulární téma 
a také cítím, že mi chybí odpovědi na řadu zásadních 
otázek. Teď už například víme, že současný sběrný 
systém je bohužel neudržitelně nastaven především 
jen na PETkách a dochází ke křížovému financování 
ostatních plastových odpadů. Nerozumím tomu, když 
toto dlouhodobě víme, proč už dávno nedošlo ke změně 
výše plateb do AOS? Nepřicházejí obce náhodou právě 
tady o určitou a důležitou část příjmů, která by daleko 
lépe pokryla jejich náklady na sběr?

Budoucnost jasně patří CE a tak se jednoznačně to
muto zásadnímu tématu bude časopis nadále intenziv
ně věnovat. Já se na dvacátý ročník strašně moc těším, 
nebudou to totiž jenom Zálohy, ale také zcela nová od
padová legislativa, které rozvíří lineární mračna, budou 
hřmít hromy a blesky, bude prudce pršet i vát, a to se 
snahou udržet lineární pochmurné počasí. Zářivé cirku
lární slunce však nezastíní, vyčasí se a bude cirkulárně 
krásně, to mu věřím já! □
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